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Højskolens navn:  

Projektets navn:  

Projektansvarlig:  

FORMÅL 

Beskriv kort projektets 
overordnede formål: 

 
 
 
 
 
 
 

MÅLGRUPPER OG DELTAGERE 

Hvem har været 
projektets primære 
målgruppe?  
 

 
 
 
 
 

Hvor mange personer har 
medvirket i projektet som 
deltagere? 
 

 

Hvor mange personer har 
projektet i øvrigt berørt, 
og hvem drejer det sig 
om? 
 

 

AKTIVITETER 

Hvilke konkrete 
aktiviteter er blevet 
gennemført i regi af 
projektet? 

 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 

SAMARBEJDSRELATIONER 
(Besvares kun, hvis projektet har omfattet samarbejde med andre aktører) 

Hvilke aktører har I 
samarbejdet med i 
forbindelse med 
projektet? 
 
 
 
 
 

 

Hvilket positivt udbytte 
har samarbejdet 
medført? 
 
 
 
 

 

Hvilke udfordringer har 
samarbejdet medført? 
 
 
 
 
 
 

 

LÆRING FRA PROJEKTET 

Hvilke dele af projektet er 
lykkedes bedst? 
 
Uddyb, hvilke forhold der 
har haft betydning for, at 
disse elementer er 
lykkedes: 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

Hvilke dele af projektet 
har medført flest 
udfordringer? 
 
Uddyb, hvilke forhold der 
har haft betydning for, at 
disse udfordringer 
opstod: 
 
 

 
 



 
 

Er der elementer fra 
projektet, som vil blive 
forankret i jeres 
fremtidige 
højskolepraksis?  
 
Hvis ja, uddyb gerne på 
hvilken måde: 
 
 
 

 

Er der noget, I ville gøre 
anderledes, hvis I skulle 
lave et lignende projekt i 
fremtiden? 
 
 
 
 
 

 

SAMLET VURDERING 

Hvad er jeres samlede 
vurdering af projektets 
forløb i forhold til de 
opstillede projektmål? 
 
 
 
 
  

 

Hvad er de væsentligste 
erfaringer fra projektet i 
forhold til højskolernes 
folkeoplysende arbejde? 
 
 
 
 
 

 

Har I yderligere 
kommentarer i forhold til 
projektets forløb eller til 
puljemidlerne generelt, 
kan I uddybe dem her: 
 
 
 
 

 


	Højskolens navn: Vestjyllands højskole.
	Projektets navn: En hyldest til fortællingen.
	Projektansvarlig: Else MAthiassen
	Beskriv kort projektets overordnede formål: At sætte fokus på og udvikle degamle sang og fortælletraditioner, samt at udvikle en ny folkelig fortælle uddannelse. ( som vi efter seminaret har valgt at kalde fortælle akademi)
	Hvem har været projektets primære målgruppe: Alle som er intereseret i at bruge fortællingen i det folkelige arbejde. Målgruppen spænder vidt. Højskole elever og kursister før og nu. Fortællere fra hele Norden, dog primært danske. Undervisere i fortællingen. Formidlere genereltdet være sig fortællere, præster, pædagoger, skuespillere, sangere. Og så folk der er nysgerige. Vi havde primært tænkt fra nærområdet: midtjyllands vestjylland, nordjylland, men der kom folk fra hele Danmark også. 
	Hvor mange personer har medvirket i projektet som deltagere: Flere personer har været med i fortælle dagene. Tæller vi optakts dagene med har mere end 300 mennesker, været involveret. 
	Hvor mange personer har projektet i øvrigt berørt og hvem drejer det sig om: 17 fortællere fra hele norden primært uddannet på Vestjyllands højskole. 14 oplægsholdere på fortlleseminaret, samt 40 deltagere i øvrigt på fortælleseminaret:  fortællere der arbejder med formidling: prof. fortællere, pæd. inden for fortællingen, stemmetræning og lign. præster, skuespillere, journalister, studerende . Over 300 publikummer med optakts fortællingerne.
	Hvilke konkrete aktiviteter er blevet gennemført i regi af projektet: Vi havde 20 optakts morgen fortællinger samt 3 fyraftens fortællinger og 2 aften fortællinger ved egne lærer og prof. fortællere.Selve fortælle dagen ( se bilag) og det efterfølgende fortælle seminar. ( se bilag)
	Hvilke aktører har I samarbejdet med i forbindelse med projektet: Primært Ingrid Hvass fra Holstebro fortællegaleri. ( Odin tearet)Ulla Skovsbøll i forbindelse med dukumentationen af fortællingen på højskolen hist. set. Herudover alle fortællerne.( se billeddokumentation) Herudover alle de udøvende. ( se billeddokumentation samt program)
	Hvilket positivt udbytte har samarbejdet medført: Hele projektet munder ud i at Vestjyllands højskole og Holstebro fortælle galleri går igang med  at formulere et fremtidigt folkeligt fortælle akademi. En kæmpe opgave som vi ved bliver krævende,men vi har mod på det. ikke mindst på grund af den store opbakning vi har fået. Herudover har samarbejdet med journalist og forfatter Ulla Skovsbøll givet os en vigtig historisk dokumentation. 
	Hvilke udfordringer har samarbejdet medført: Masser af arbejde.
	Hvilke dele af projektet er lykkedes bedst Uddyb hvilke forhold der har haft betydning for at disse elementer er lykkedes: Jeg synes det hele lykkedes over forventning. Bedt var selve weekenden på grund af den store deltagelse.Der var stor opbakning til begge dele af fortælle weekenden. Den del der via fortælleren hylede det der er skabt på Vestjyllandshøjskole som base gennem årene. Fortællerne som vi gerne ville høre kom  og viste fortællingens store mangfoldighed. Og et stort publikum kom og bakkede op. Jeg havde ventet stor mangfoldighed, men blev overrasket over den store mangfoldighed.Fortælle seminaret var besgunstiget med nogle af de mest kompetente folk inden for fortælling, samtandre lokale intereserede. Jeg var lidt overrasket over at opbakningen var så stor. Vi havde udformet dagen så den også kunne være end erfarings dag for den enkelte fortæller ( se program og referat). Det blev klart at der var store forvventninger til Vestjyllands højskole til at arbejde videre. Vi blev pålagt at gå videre med akademi tanken. Kort sagt stor interesse og stor opbakning fik projektet flyvende, samt min alliance med lokale organisatorer indenfor fortælling. Det sidste var altafgørenden. 
	Hvilke dele af projektet har medført flest udfordringer Uddyb hvilke forhold der har haft betydning for at disse udfordringer opstod: Den største udfordring var at få plads til alle, og få lavet mad til alle, men det lykkedes. Det var også administrativt tungere end ventet. Folk melder sig til et tidspunkt og laver det om flere gange undervejs. Det næste var at forklare, hvorfor nogen var valgt til fortælle fremfor andre, men vi havde kriterier som de " forbigåede" forstod.Vi havde på forælle dagen udvalgt de fortællere som er uddannet på Vestjyllands højskole, fortællere fra hele norden og hele landet, et ønske om at dække så mange genre som muligt. Det lykkedes.
	Er der elementer fra projektet som vil blive forankret i jeres fremtidige højskolepraksis Hvis ja uddyb gerne på hvilken måde: Vi forestiller os en 3 trins rakat. Et årligt sommerkursus, Udvide fortælle delen på højskolen. Og så skal vi igang med at udvikle et fortælle akademi, som tager udgangs punkt i fortælle seminaret ( se referat) Et akademi er en stor opgave, men Ingrid Hvass fra Holstebro fortælle akademi og Forstander på Vestjyllands Højskole, Else Mathiassen går igen i det kommende år.Vi vil indrage flere af de medvirkende fra fortælle seminaret.
	Er der noget I ville gøre anderledes hvis I skulle lave et lignende projekt i fremtiden: Nej
	Hvad er jeres samlede vurdering af projektets forløb i forhold til de opstillede projektmål: Vi er overordenlige tilfredse.Vi fik hyldet fortællingen. Vi fik sat lys på det der er skabt og fik herigennem en retning at gå i fremtiden.Udfordringen bliver at få økonomi til at udvikle, men vil søge midler til arbejdet.Der er store forventninger til udviklingsarbejdet fra seminar deltagerne. Der er meget t leve op til.
	Hvad er de væsentligste erfaringer fra projektet i forhold til højskolernes folkeoplysende arbejde: Fortællingen har jo fra tidernes morgen været samlingspunkt. Været folkeoplysende.Vi har på Vestjyllands højskole brugt fortællingen folkeoplysende i hverdagen. Der går ikke en uge uden en fortælling som enten er et billedligt oplæg til debat eller en kommentar til tiden med mange lag. Til optakt fortællingerne, på fortælledagen og fortælle seminaret stod det nok engang klart hvordan fortællingen kan smle på tværs. På tværs af alder, geografi, erfaringer. Via frtællingen kan mangfoldigheden gøres til en styrke og en samlende kraft. På seminaret blev der er også talt om hvordan fortællingen kan række over religiøse og kulturelle skel. Læs referaten for uddybelse af punktet ligesom jeg anbefaler at læse "At danse livet" som er bog vi har udgivet som en dokumentation over fortælle traditionen på Vestjyllands højskole ligesom, bogen kan give inspiration ind i fremtiden. Den store diversitet i deltager skaren vidner om fortællingens samlende folkelig kraft.
	Har I yderligere kommentarer i forhold til projektets forløb eller til puljemidlerne generelt kan I uddybe dem her: Stor tilfredhed.


